BACKGROUND

TB-Regional Eastern European and Central Asian Project on Strengthening Health Systems for Effective Tuberculosis (TB) and drug resistant TB prevention and care (TB-REP) is a three-year project starting 2016, funded by the Global Fund to Fight AIDS, Tuberculosis and Malaria, implemented by the Center for Health Policies and Studies (PAS Center), as the principal recipient, and the WHO Regional Office for Europe, as the technical lead agency, in collaboration with partners.

The project focuses on accelerating TB prevention and care by removing health system barriers and scaling up health system reforms through catalyzing and supporting interventions in 11 eastern European and central Asian countries.

TB-REP partners



Alliance for Public Health www.aph.org.ua



The Center for Health Policies and Studies (PAS Center) www.pas.md



The Global Fund to fight Aids, Tuberculosis and Malaria (GF) www.theglobalfund.org



The European Respiratory Society (ERS) www.ersnet.org





The London School of Economics and Political Science (LSE) www.lse.ac.uk



The London School of Hygiene and Tropical Medicine (LSHTM) www.lshtm.ac.uk



The Stop TB Partnership (STB) www.stoptb.org



TB Europe Coalition (TBEC) www.tbcoalition.eu



WHO Regional Office for Europe www.euro.who.int

WHO Regional Office for Europe UN City, Marmorvej 51, DK-2100 Copenhagen Ø, Denmark. Email: eurotbrep@who.int

www.euro.who.int/en/health-topics/Health-systems www.euro.who.int/tuberculosis



Strengthening health systems for effective tuberculosis prevention and care

TB-REP: a regional project spanning eleven Eastern European and Central Asian countries



GOAL



To improve TB and drug resistant TB outcomes in TB-REP countries through health systems strengthening, leading to people-centred prevention, treatment and care.

OBJECTIVES



To increase political commitment to end TB, through regional cooperation and evidence sharing, for effective and sustainable transformation of health systems



To support countries to implement effective and efficient TB service delivery systems shifting towards outpatient models of care with sustainable financing and well-aligned payment mechanisms

EXPECTED RESULTS



Countries adopt key policies on people-centred TB service delivery, TB care financing and TB human resources



Rational use of hospital care based on clearly defined and adopted admission and discharge criteria



Countries have roadmaps to incorporate peoplecentred policies for sustainable and effective TB prevention and care

INTERVENTIONS



Document countries' experience and partners' lessons learnt



Develop a blueprint for a TB model of care ¹



Conduct high level and bottom-up regional and national advocacy



Support implementation of a people-centred TB model of care through country roadmaps



Carry out capacity building and regional dialogue for learning events

¹ Blueprint is a document which sets forth the guiding principles of designing and implementing people-centred care for TB.

Справочная информация

Региональный проект по укреплению систем здравоохранения и эффективной борьбе с туберкулезом и туберкулезом с лекарственной устойчивостью в странах Восточной Европы и Центральной Азии (ТВ-REP), трехлетний проект, который начался в 2016 году. Данный проект финансируется Глобальным фондом для борьбы со СПИДом, туберкулезом и малярией и внедряется Центром политики и исследований в здравоохранении, в роли основного реципиента, и Европейским региональным бюро ВОЗ, в роли технического лидера, работающими совместно с другими партнерами над реализацией данного проекта.

Проект направлен на усиление работы по профилактике и лечению туберкулеза путем устранения барьеров и расширения масштабов реформирования систем здравоохранения в 11 странах Восточной Европы и Центральной Азии.

TB-REP партнеры



Альянс общественного здоровья www.aph.org.ua



Глобальный фонд для борьбы со СПИДом, туберкулёзом и малярией www.theglobalfund.org



Европейская Коалиция по ТБ www.tbcoalition.eu



Европейское региональное бюро ВОЗ www.who.int



Европейское респираторное общество



www.ersnet.org



Лондонская школа экономики и политических наук (LSE) www.lse.ac.uk



Лондонская школа гигиены и тропической медицины (LSHTM) www.lshtm.ac.uk



Партнерство «Остановить ТБ» www.stoptb.org



Центр политики и исследований в здравоохранении (Центр PAS)

Европейское региональное бюро ВОЗ Marmorvej 51, DK-2100 Copenhagen Ø, Denmark Тел: +45 45 33 70 00

www.euro.who.int/en/health-topics/Health-systems www.euro.who.int/tuberculosis



Укрепление систем здравоохранения для эффективной профилактики и эффективного лечения туберкулеза

TB-REP: Региональный проект, охватывающий одиннадцать стран Восточной Европы и Центральной Азии



Цель



Улучшение результатов лечения ТБ и лекарственно-устойчивого туберкулеза в странах, участвующих в проекте ТВ-REP, посредством укрепления систем здравоохранения, направленного на проведение профилактики, лечения и оказания медицинской помощи, ориентированной на потребности человека.

Задачи



Повышение политической приверженности к борьбе с ТБ посредством регионального сотрудничества и обмена данными для эффективного и устойчивого преобразования систем здравоохранения



Поддержка стран при внедрении эффективных и действенных систем предоставления услуг по ТБ с устойчивым финансированием

Ожидаемые результаты



Страны утверждают ключевые политики оказания противотуберкулезных медицинских услуг, ориентированных на человека, механизмы финансирования ТБ, кадровые ресурсы



Рациональное использование больничного сектора на основе четко определенных критериях госпитализации и выписки



Страны имеют рабочие планы по внедрению политик, ориентированных на человека для устойчивой и эффективной профилактики и лечения туберкулеза

Мероприятия



Документировать опыт стран и накопленный опыт партнеров



Разработать проект модели оказания помощи при ТБ ¹



Осуществлять высокоуровневую и восходящую адвокацию: региональную и национальную



Содействовать внедрению модели ТБ ориентированной на человека с помощью рабочих планов страны



Наращивать потенциал и проводить региональные тренинги

¹ Проект модели представляет собой документ, в котором излагаются принципы проектирования и внедрения услуг ТБ ориентированных на человека